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REVISTA PRESEI 

 

 

 Impozitarea cu 90% a pensiilor speciale, respinsă în Senat 

Senatul a respins propunerea de impozitare cu 90% a pensiilor speciale. 

Proiectul fusese inițiat de parlamentarii USR. Aceștia se opun raportului de 

respingere și consideră că românii sunt obligaţi „să îndure această nedreptate 

numită pensii speciale". 

Conform expunerii de motive, această categorie de pensii nu este definită juridic, 

dar include toate pensiile necontributive acordate prin legi speciale şi plătite din 

banii contribuabililor. 

Propunerea legislativă va fi trimisă spre dezbatere Camerei Deputaţilor, for 

decizional în acest caz. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 Persoanele cu venituri mici vor primi gratuit, în fiecare lună, un set de 30 de 

măşti de protecţie din partea Guvernului 

Anumite categorii de persoane, precum beneficiarii de ajutoare sociale, vor primi 

gratuit un set de 30 de măşti de protecţie pe lună, potrivit unui proiect de lege 

adoptat, miercuri, de plenul Camerei Deputaţilor. 

S-au înregistrat 224 de voturi „pentru”, 64 „împotrivă” şi trei abţineri. 

Proiectul are ca obiect achiziţionarea de măşti de protecţie de către Ministerul 

Sănătăţii, prin Unifarm SA, pentru protecţia împotriva COVID-19 şi distribuirea 

acestora. 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 11 iunie 2020 2 

 

Potrivit unui amendament adoptat de către deputaţii de specialitate, articolul 1 al 

legii prevede că se acordă gratuit un set de 30 de măşti de protecţie, lunar, pentru: 

* persoanele din familiile beneficiare ale ajutorului social acordat în baza Legii nr. 

416/2001 privind venitul minim garantat; 

* persoanele din familiile beneficiare de alocaţie pentru susţinerea familiei 

acordată în baza Legii nr. 277/2010 privind alocaţia pentru susţinerea familiei; 

* pensionarii sistemului public de pensii ale căror drepturi sunt de până la 1.000 lei 

inclusiv, reprezentând nivelul indemnizaţiei sociale pentru pensionari prevăzute de 

Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 6/2009 privind instituirea pensiei sociale 

minime garantate, aprobată prin Legea nr. 196/2009; 

* persoanele încadrate în grad de handicap care realizează venituri exclusiv din 

prestaţiile sociale prevăzute de art. 42 şi 58 din Legea nr. 448/2006 privind 

protecţia şi promovarea drepturilor persoanelor cu handicap. 

În vederea asigurării protecţiei cetăţenilor de pe teritoriul României în actualul 

context epidemiologic determinat de răspândirea noului coronavirus, Ministerul 

Sănătăţii achiziţionează, prin Compania Naţională Unifarm SA, măştile de 

protecţie, conform standardelor europene în vigoare, preponderent de la 

producători interni. Fondurile necesare achiziţionării şi distribuţiei măştilor de 

protecţie către populaţie se asigură de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului 

Sănătăţii, prevede un alt amendament adoptat de comisie. 

Potrivit unui alt amendament, autorităţile publice locale au obligaţia să 

întocmească liste nominale cu persoanele beneficiare şi să le transmită Direcţiilor 

de sănătate publică judeţene şi a municipiului Bucureşti în termen de 3 zile de la 

data intrării în vigoare a prezentei legi, în vederea stabilirii necesarului de 

repartizat. Distribuirea măştilor de protecţie se realizează de către Ministerul 

Sănătăţii, prin Direcţiile de sănătate publică judeţene şi a municipiului Bucureşti, 

către autorităţile publice locale. Autorităţile publice locale asigură distribuirea 

măştilor de protecţie, în mod gratuit, către fiecare beneficiar. 
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„Prevederile prezentei legi se aplică până la încheierea pandemiei de coronavirus 

COVID-19, declarată oficial de către Organizaţia Mondială a Sănătăţii”, se mai 

arată în raportul Comisiei de sănătate a Camerei Deputaţilor. 

Deputatul USR Emanuel Ungureanu a arătat, în şedinţa de plen, o mască de 

protecţie achiziţionată prin Unifarm, despre care a susţinut că „este o porcărie” şi a 

fost „vândută în mai multe spitale fără certificat de conformitate”. 

„Ministerul Sănătăţii lucrează cu Unifarm în continuare. (…) În spitale Unifarm a 

livrat măşti nonmedicale ca fiind medicale. Întrebarea care este pune este 

următoarea: În condiţiile în care Unifarm care este cercetată de DNA pentru o 

fraudă de milioane de euro cu măşti neconforme, ce încredere să avem noi în 

aceste măşti care trebuie să ajungă la populaţia săracă? (…) Putem să cumpărăm 

măşti de la oameni serioşi, nu de la interlopi? Asta a făcut Unifarm. (…) Ce tip 

măşti o să împărţim populaţiei, nişte porcării? La aceste întrebări aşteptăm răspuns 

urgent din partea Ministerului Sănătăţii”, a spus Ungureanu. 

UDMR a susţinut proiectul de lege, iar deputatul Vass Levente a susţinut că ar fi 

bine dacă iniţiatorii şi Guvernul ar sta la aceeaşi masă şi ar discuta în beneficiul 

cetăţenilor. „Staţi la masă, discutaţi fără politicianisme, cu gândul la cetăţean”, a 

spus el. 

Liberalul Florin Roman a făcut un apel ca un astfel de subiect să nu mai fie 

politizat. „Rugămintea e să fie mai mare atenţie când vorbim de un astfel de lucru, 

pentru că majoritatea celor aleşi ca primari şi preşedinţi de Consilii judeţene au 

făcut ceea ce trebuie, n-au aşteptat cu mâna întinsă nici la Uniunea Europeană, nici 

la Guvern, s-au mişcat cât au putut de repede pentru a-şi proteja populaţia. Opriţi 

această vânătoare de vrăjitoare şi cei care au încălcat legea să lăsăm Parchetul să 

răspundă”, a afirmat el. 

„Tunurile” nu au fost date de primari, ci de marile companii, a transmis deputatul 

PSD Alfred Simonis. „Acele măşti de categorie inferioară au fost cumpărate de 

companii din subordinea Guvernului. Avem astăzi, de trei săptămâni, o lege prin 

care Guvernul era obligat să pună la dispoziţie categoriilor defavorizate, 

persoanelor vulnerabile, câte un set de măşti. Nu avem cunoştinţă de această 

distribuire a măştilor către oameni. Astăzi nu facem decât să dublăm acea lege”, a 

precizat Simonis. 
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„Aţi uitat scopul proiectului de lege”, a constatat, în final, deputatul PMP Petru 

Movilă, care a anunţat că susţine proiectul. „În ceea ce priveşte achiziţiile ilegale, 

PMP a spus încă de la începutul stării de urgenţă că va solicita ca toate aceste 

achiziţii să fie verificate corect, nu ca o răzbunare politică între cei care au primari 

şi cei care guvernează”, a explicat Movilă. 

Proiectul de lege a fost adoptat în luna mai de Senat, iar Camera Deputaţilor este 

for decizional. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Patronatele din turism ameninta Guvernul cu instanta "pentru subminarea 

economiei nationale" daca nu se deschid restaurantele si hotelurile 

Patronatele din turism intentioneaza sa actioneze Guvernul in instanta "pentru 

subminarea economiei nationale", daca restaurantele din hoteluri nu se deschid pe 

15 iunie, data incepand cu care peste 500.000 de romani si-au achizitionat deja 

servicii de cazare in tara, cu mese incluse, care nu pot fi prestate in aceste conditii, 

arata un comunicat al Federatiei Patronatelor din Turismul Romanesc (FPTR). 

 

"Patronatele din turism intentioneaza sa actioneze Guvernul in instanta pentru 

subminarea economiei nationale, daca restaurantele din hoteluri nu se deschid pe 

15 iunie, data incepand cu care peste 500.000 de romani si-au achizitionat deja 

servicii de cazare in tara, cu mese incluse, care nu pot fi prestate in aceste conditii. 

Chiar si o intarziere cu doua saptamani a deschiderii restaurantelor din hoteluri 

pune Romania in mare dezavantaj competitiv fata de alte tari din zona, care au 

ridicat deja aceste restrictii si, in acelasi timp, arunca in faliment mai mult de doua 

treimi dintre hotelurile din tara", potrivit Federatiei Patronatelor din Turismul 

Romanesc (FPTR). 

 

FPTR aminteste de discursul de marti al pretedintelui Klaus Iohannis, in care a 

vorbit despre masurile care vor fi luate dupa 15 iunie, in care seful statuui a anuntat 

deschiderea mall-urilor, insa fara restaurantele din interiorul acestora si fara 

locurile de joaca, "dar nu a spus absolut nimic despre asteptata redeschidere a 

restaurantelor din hoteluri". 

 

https://ziare.com/stiri/instanta/
https://ziare.com/klaus-johannis/
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"In momentul de fata clientii au acces, incepand cu 1 iunie, doar pe terasele 

restaurantelor, cu o serie de limitari. In acest context, perspectiva ca restaurantele 

din hoteluri sa nu se deschida pe data de 15 iunie, in plin sezon estival si dupa trei 

luni de pauza, a socat intreaga industrie a turismului din Romania", arata FPTR. 

 

Reprezentantii patronatelor spun ca daca aceasta decizie a fost luata pe baza unui 

studiu real, asa cum se afirma, ele se intreaba daca tari precum Grecia, Bulgaria 

sau Turcia nu au facut acest tip de studiu, in conditiile in care ele au ridicat deja 

restrictiile pentru restaurante. 

 

"Daca nu se deschid cel putin restaurantele hotelurilor pe data de 15 iunie, putem 

sa spunem adio turismului romanesc, deoarece sunt peste 500.000 de persoane care 

deja au achizitionat, incepand cu 15 iunie, vacante in Romania ce includ servicii de 

cazare cu masa, care nu pot fi prestate in aceste conditii. Multe dintre hotelurile din 

orase, statiuni sau de la munte, nu beneficiaza de terase care sa asigure serviciile 

pentru toti turistii cazati, motiv pentru care nu isi vor putea desfasura activitatea. In 

conditiile in care nu au putut functiona in ultimele trei luni, iar fiecare zi din 

sezonul care tocmai a inceput e esentiala pentru a minimiza pierderile generate de 

efectele pandemiei de coronavirus, estimam ca, daca nu se deschid restaurantele pe 

data de 15 iunie si se intarzie cel putin doua saptamani aceasta masura, mai mult de 

70% dintre hotelurile din Romania vor da faliment", a declarat Mohammad Murad, 

presedintele FPTR. 

 

O intarziere a deschiderii restaurantelor dupa data de 15 iunie pune turismul 

romanesc, in plin sezon estival, intr-un dezavantaj urias comparativ cu alte tari din 

zona, care au ridicat deja aceste restrictii, relaxand masurile din industria HoReCa. 

 

"In cazul in care nu se va lua decizia deschiderii restaurantelor pe data de 15 iunie, 

patronatele din turism vor initia un proces impotriva Guvernului Romaniei pentru 

subminarea economiei nationale", a mai afirmat Mohammad Murad, presedinte 

FPTR. 

 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://ziare.com/stiri/proces/
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Premierul Ludovic Orban a declarat, miercuri, ca restaurantele in spatii inchise 

prezinta un risc epidemiologic major, din cauza numarului mare de persoane care 

stau, a timpului mare petrecut, a faptului ca nu se poate purta masca si datorita 

razei de raspandire a virusului. "Acesta este adevarul, pe evaluarea de risc 

epidemiologic: deschiderea restaurantelor in spatii inchise prematura poate sa duca 

la o crestere a numarului de infectii", a afirmat Orban. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Ministrul Economiei anunta o investitie de 1,2 miliarde de euro la 

Combinatul Siderurgic Galati 

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a anuntat, miercuri, o investitie de 1,2 

miliarde de euro la Combinatul Siderurgic de la Galati pentru urmatorii cinci ani, 

acesta urmand sa devina neutru din punctul de vedere al emisiilor de CO2. 

Premierul Ludovic Orban a afirmat ca drumul pe care a pornit combinatul este unul 

sinuos, care va necesita multe investitii, si a precizat ca Guvernul va sustine 

investitiile extrem de importante pentru dezvoltarea economiei romanesti. 

 

"Am venit pentru a pune bazele celei mai mari investitii din siderurgie din 

Romania si cred ca din Europa, de 1,2 miliarde de euro in urmatorii cinci ani. 

Vorbim de o investitie mare, vorbim de o investitie care ar trebui sa transforme 

Combinatul Siderurgic de la Galati pana in 2030 neutru din punct de vedere al 

emisiilor de CO2. Va incepe o investitie care va utiliza gazul, ulterior se va folosi 

hidrogenul. Practic, vom fi pionierii siderurgiei verzi din Europa si sunt convins ca 

in urma acestei investitii competitivitatea siderurgiei din Galati va deveni de 

neurmat de catre altii sau de urmat daca se poate. Imi doresc ca aceasta investitie 

sa fie numai pentru Galati, dar sa fie si pentru Romania un exemplu, un exemplu 

de cum se poate ca utilizand fondurile din Green Deal, fondurile private, fondurile 

bancilor sa putem construi ceva sa ramana urmasilor nostri", a declarat ministrul 

Economiei. 

 

Premierul Ludovic Orban a afirmat ca Guvernul va fi gata sa se lanseze in 

parteneriate care sa sustina investitii extrem de importante pentru dezvoltarea 

economiei romanesti. 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
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"Echipa care detine si conduce combinatul de la Galati face niste pasi extrem de 

indrazneti, asumandu-si obiectivul de a transforma combinatul de la Galati in ce se 

numeste combinat verde, adica combinat neutral din punct de vedere al emisiilor 

de dioxid de carbon. Drumul pe care a pornit combinatul este un drum sinuos, un 

drum care va necesita foarte multe investitii si o spun din capul locului ca asa cum 

pana acuma Guvernul pe care il conduc a fost extrem de deschis la o colaborare in 

beneficiul reciproc si de acum inainte Guvernul va fi gata sa se lanseze in 

parteneriate care sa sustina aceste investitii extrem de importante pentru 

dezvoltarea economiei romanesti", a spus premierul. 

 

El a mentionat ca exista perspective certe de crestere a consumului de otel. "Chiar 

daca Romania astazi este un consumator de otel relativ modest, noi consumam o 

cantitate de otel cam cat Cehia, in conditiile care populatia Romaniei este dubla, 

perspectivele de dezvoltare sunt evidente. Previziunea mea este ca atat pe piata 

interna, dar si pe piata regionala si in general in Europa exista perspective certe de 

crestere a consumului de otel", a afirmat Ludovic Orban. 

 

Premierul si ministrul Economiei au asistat, miercuri, la ceremonia de semnare a 

Memorandumului de colaborare intre Liberty S.A. Galati si Romgaz S.A. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Proiectele legislative de desfiintare a Institutului Revolutiei Romane si a 

Institutului Levantului, conduse de Iliescu si Constantinescu, respinse de 

Senat si Camera Deputatilor 

Proiectul de lege prin care era solicitata desfiintarea Institutului Revolutiei Romane 

din Decembrie 1989, condus de Ion Iliescu, a fost respins de Senat, miercuri, iar 

Camera Deputatilor a respins prin vot desfiintarea Institutului de Studii Avansate 

pentru Cultura si Civilizatia Levantului, condus de Emil Constantinescu. 

 

In decembrie 2019, Guvernul a adoptat Ordonanta de Urgenta privind desfiintarea 

Institutului Revolutiei Romane. 

 

https://ziare.com/romgaz/
https://ziare.com/ion-iliescu/
https://ziare.com/emil-constantinescu/
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Institutul Revolutiei Romane s-a aflat in centrul unui scandal dupa ce a decis 

organizarea unui concert pe 22 decembrie, gest calificat de mai multe organizatii 

civice drept o jignire adusa memoriei eroilor martiri ai Revolutiei din 1989 si 

urmasilor acestora. Aceleasi organizatii au cerut demiterea lui Ion Iliescu si a lui 

Gelu Voican Voiculescu de la conducerea acestei institutii, precum si reformarea 

ei. 

 

Directorul Institutului Revolutiei Romane, Gelu Voican Voiculescu, a declarat la 

finalul anului trecut ca decizia Guvernului Orban de a desfiinta institutia este 

"arbitrara" si "abuziva" si vor fi facute toate demersurile legale pentru ca aceasta sa 

nu fie pusa in practica. 

 

Votul pentru Institutul Levantului 

 

Miercuri, 182 de deputati au votat "pentru" respingerea propunerii legislative 

privind desfiintarea Institutului de Studii Avansate pentru Cultura si Civilizatia 

Levantului si 44 "impotriva". Au fost inregistrate 64 de abtineri. 

 

Initiatorul a fost deputatul USR Iulian Bulai. In luna aprilie, propunerea de 

desfiintare a Institutului Levantului a fost respinsa in Comisia pentru cultura din 

Senat, apoi de Senat, iar Camera Deputatilor este for decizional. 

 

Institutul de Studii Avansate pentru Cultura si Civilizatia Levantului a fost infiintat 

de Parlamentul Romaniei prin Legea nr. 117/ 26 mai 2017, publicata in Monitorul 

Oficial nr. 404/ 30 mai 2017. 

 

"Institutul de Studii Avansate pentru Cultura si Civilizatia Levantului la Bucuresti, 

modelat dupa cele mai bune practici ale institutelor cunoscute, isi propune sa 

devina unul din forurile mondiale de excelenta care determina directiile stiintifice 

si prioritatile unor domenii si care poate stabili o retea de contacte si colaborari 

dintre cercetatorii romani si cei din alte institute de studii avansate din lume, 

contribuind la o mai mare vizibilitate a cercetarii stiintifice romanesti", se arata pe 

institutlevant.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/scandal/
https://ziare.com/usr/
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 Senatorii, încă un vot pentru legea lui Dragnea privind repatrierea 

Tezaurului / Cererea lui Iohannis de reexaminare a fost respinsă 

Plenul Senatului a respins, miercuri, în calitate de prim for sesizat, solicitarea 

preşedintelui Klaus Iohannis trimisă Parlamentului de reexaminare a modificării 

art. 30 din Legea nr. 312/2004 privind Statutul Băncii Naţionale a României, care 

vizează aducerea rezervelor de aur în ţară. Actul normativ a fost inițiat de fostul șef 

al PSD, Liviu Dragnea, și senatorul Serban Nicolae. 

 

Prin respingerea cererii de reexaminare, Senatul s-a pronunţat pentru adoptarea 

legii în forma trimisă iniţial la promulgare, cu 83 de voturi "pentru", 39 

"împotrivă" şi 9 abţineri. 

 

Potrivit proiectului trimis la promulgare, "Banca Naţională a României, respectând 

regulile generale privind lichiditatea şi riscul specific activelor externe, stabileşte şi 

menţine rezerve internaţionale, în astfel de condiţii încât să poată determina 

periodic mărimea lor exactă, rezerve alcătuite cumulativ ori selectiv" din mai multe 

elemente, între care aur deţinut în tezaur în ţară. 

 

Textul propune ca BNR să urmărească menţinerea rezervelor la un nivel adecvat 

tranzacţiilor externe ale României. 

 

"Dacă există pericolul diminuării rezervelor, până la un nivel care ar periclita 

tranzacţiile internaţionale ale statului, precum şi în cazul în care diminuarea s-a 

produs, Banca Naţională a României prezintă Parlamentului şi Guvernului, de 

îndată, dar nu mai târziu de 20 de zile, un raport privind situaţia rezervelor şi 

cauzele care au condus sau care pot conduce la o astfel de reducere. Raportul va 

conţine recomandările Băncii Naţionale a României privind politicile 

guvernamentale macroeconomice necesare pentru preîntâmpinarea sau remedierea 

situaţiei", mai arată proiectul. 

 

Iniţiativa stipulează că, "din rezerva constituită, Banca Naţională a României poate 

depozita aur în străinătate exclusiv în scopul obţinerii de venituri prin 

tranzacţionare şi alte operaţiuni specifice". 
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"Depozitele de aur constituite de Banca Naţională a României în străinătate nu pot 

depăşi 5% din cantitatea totală de aur constituită ca rezervă", mai prevede acest 

proiect. 

 

În cererea de reexaminare din noiembrie 2019, şeful statului arată că actul 

normativ elimină posibilitatea stabilirii şi menţinerii de rezerve în aur depozitat în 

străinătate şi instituie termenul în care Banca Naţională a României (BNR) trebuie 

să prezinte Parlamentului şi Guvernului raportul privind situaţia rezervelor 

internaţionale, în ipoteza diminuării acestora până la un nivel care ar periclita 

tranzacţiile internaţionale ale statului, precum şi cauzele care au condus sau care 

pot conduce la o astfel de reducere. 

 

Preşedintele Iohannis consideră că soluţia legislativă preconizată nu ţine cont de 

actualul context intern şi internaţional, de rolul rezervelor internaţionale şi nici de 

consecinţele ce ar surveni în urma deciziei referitoare la depozitarea întregii 

rezerve de aur în ţară. El semnalează că iniţiatorii legii nu au avut în vedere 

eliminarea posibilităţii stabilirii şi menţinerii de rezerve în aur depozitat în 

străinătate, ci doar limitarea cantităţii de aur depozitată peste hotare. 

 

În cererea de reexaminare se arată şi că repatrierea aurului sau păstrarea acestuia în 

depozite în străinătate reprezintă opţiuni strict legate de politica monetară - politică 

pe care, potrivit legii, doar banca centrală are atribuţia de a o implementa - iar 

decizia trebuie să derive din obiectivele BNR ce rezultă din statutul său, iar nu din 

intervenţii de ordin legislativ, nesusţinute de fundamente de ordin tehnic sau 

economic. 

 

PNL şi USR au contestat această lege la CCR, însă Curtea a respins sesizarea de 

neconstituţionalitate asupra legii care a fost iniţiată de Liviu Dragnea şi Şerban 

Nicolae. 

 

În dezbaterile de miercuri, senatorul PSD Şerban Nicolae a afirmat că cererea de 

reexaminare reia o serie de critici din cererea de sesizare a CCR şi are drept scop 

"să întârzie un act normativ raţional". 
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Senatorul USR Ramona Dinu a explicat votul pentru admiterea cererii de 

reexaminare prin faptul că, adoptând propunerea legislativă în forma iniţiatorului, 

Parlamentul efectuează "o imixtiune de nepermis în politica monetară a statului şi 

se substituie BNR ca autoritate de politică monetară". 

 

Senatorul PNL Alina Gorghiu a arătat că proiectul "este născut din orgolii politice 

şi nu din considerente economice sau de bună guvernare" şi "nu ţine cont de 

actualul context intern sau internaţional". 

 

Cererea de reexaminare va fi dezbătută de Camera Deputaţilor, for decizional în 

acest caz. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Legea initiata de PSD, care blocheaza listarea Hidroelectrica, adoptata de 

Camera Deputatilor. Orban: "Vom contesta la Curtea Constitutionala" 

Camera Deputatilor a votat miercuri, 10 iunie, in favoarea legii prin care este 

blocata, timp de doi ani, orice vanzare de actiuni la companiile de stat. Legea a fost 

initiata de PSD, miza pe termen scurt fiind blocarea listarii 

companiei Hidroelectrica. 

 

Legea a trecut de Camera Deputatilor cu 199 voturi, 89 impotriva si 3 abtineri si 

urmeaza sa fie trimisa la promulgare. Liderii PNL sustin ca legea va fi contestata la 

Curtea Constitutionala. Punctul de vedere al Guvernului asupra acestei legi a fost 

negativ. 

 

Potrivit legislatiei in vigoare, listarea Hidroelectrica ar urma sa aiba loc prin 

vanzarea unui pachet de 10%. Decizia de listare a 10% a fost luata in anul 2013 

prin HG 1066, modificata ulterior prin HG 987/2017, in timpul guvernarilor PSD. 

 

Proiectul de lege a trecut pe repede inainte, fara dezbatere. A fost inregistrat in 

Senat pe 30 martie, iar pe 19 mai era deja aprobat, fara a fi dezbatut.  

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/hidroelectrica/
https://ziare.com/pnl/
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A fost trimis in procedura de urgenta la Camera Deputatilor, termenul pentru 

depunerea raportului fiind 9 iunie 2020. Toti initiatorii sunt senatori PSD, printre 

care Serban Nicolae, Carmen Dan, Titus Corlatean etc. 

 

Potrivit legii, "se suspenda, pentru o perioada de doi ani, orice operatiuni privind 

instrainarea participatiilor statului la companiile si societatile nationale, precum si 

la societatile la care statul are calitatea de actionar, incepute anterior intrarii in 

vigoare a prezentei legi". 

 

Premierul Ludovic Orban a declarat miercuri, dupa adoptarea legii, ca este 

"nascuta din mintea extrem de sinuoasa a unor parlamentari PSD" si a confirmat ca 

va fi atacata la Curtea Constitutionala. 

 

"Stiti, va aduceti aminte: Ce vraji a mai facut nevasta mea? Cam asa e: ce 

nazdravanii a mai scos majoritatea parlamentara condusa de PSD? Nu cunosc 

continutul acestui proiect legislativ. Trebuie sa citesc proiectul de lege, trebuie sa 

va spun sigur ca il vom ataca la Curtea Constitutionala. Si nu este singurul proiect 

legislativ care este nascut din mintea extrem de sinuoasa a unor parlamentari PSD, 

sunt foarte multe astfel de proiecte", a declarat Ludovic Orban. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 DECIZIE Declarația privind beneficiarii reali - eliminată în cazul anumitor 

firme  

Parlamentul, prin votul final al Camerei Deputaților, a adoptat proiectul legislativ 

care elimină obligația depunerii declarațiilor privind beneficiarii reali în cazul 

societăților constituite doar din persoane fizice. Totodată, prin proiect este 

eliminată depunerea declarației anuale și menținerea doar a obligației de a depune 

o declarație privind beneficiarii reali oricând intervine o schimbare în societate.  

Pentru a intra în vigoare, proiectul mai trebuie promulgat de șeful statului.   

Autorii proiectului de lege menționat sunt deputații USR Claudiu Năsui și Cristina 

Prună, dar inițiativa este semnată și de președintele comisiei de buget din Camera 

Deputaților, social-democratul Sorin Lazăr.  

https://ziare.com/serban-nicolae/
https://ziare.com/carmen-dan/
https://ziare.com/titus-corlatean/
https://ziare.com/ludovic-orban/
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Singurul deputat care a votat împotriva proiectului a fost Ana Birchall, fost 

ministru al Justiției, care a susținut că excepțiile prevăzute de lege ar veni în 

contradicție cu directiva europeană în domeniu, a cărei transpunere în legislația 

națională este analizată de Comisia Europeană și raport în acest sens este prevăzut 

pentru luna octombrie.   

De ce este important: Legea nr. 129/2019 pentru prevenirea și combaterea spălării 

banilor și finanțării terorismului, intrată în vigoare anul trecut, instituie obligația 

depunerii unei declarații privind datele de identificare ale beneficiarilor reali spre 

înregistrare în Registrul beneficiarilor reali ai societăților. Registrul este 

administrat de Oficiul Național al Registrului Comerțului și poate fi accesat în 

conformitate cu normele privind protecția datelor cu caracter personal, cu titlu 

gratuit, de orice persoană sau organizație care poate demonstra un interes legitim.  

De asemenea important: În cazul societăților prevăzute în Legea societăților nr. 

31/1990, beneficiarii reali ai acestora sunt persoanele fizice care dețin sau 

controlează în cele din urmă persoana juridică (cu excepția persoanelor juridice ale 

căror acțiuni sunt admise la tranzacționare pe o piață reglementată), criteriu care se 

consideră îndeplinit în cazul deținerii a cel puțin 25% din acțiuni plus o acțiune sau 

participația în capitalurile proprii ale persoanei juridice într-un procent de peste 

25%. În cazul în care nu se identifică nicio persoană fizică conform acestor criterii 

și nu există motive de suspiciune, se consideră beneficiar real persoana sau 

persoanele fizice care asigură conducerea societății.  

Având în vedere aceste considerente, inițiatorii proiectului arată că, la finele anului 

trecut, Oficiul National al Registrului Comerțului raporta un număr 

total de 984.909 persoane juridice active, dintre care aproximativ 95% SRL-uri 

formate doar din persoane fizice.  

Autorii proiectului susțin că transpunerea directivei europene în Legea 129/2019 

generează o birocrație adițională, nesolicitată de dreptul comunitar, pentru un 

număr imens de persoane juridice din România.  
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”Din aceste motive, se impune adoptarea unei soluții similare cu a altor state din 

UE, respectiv înscrierea din oficiu a beneficiarilor reali acolo unde entitățile vizate 

au în componență doar persoane fizice, neexistând o altă persoană juridică 

interpusă între entitate și beneficiarul real. În aceste cazuri, autoritățile au deja în 

bazele de date informațiile relevante pe care le pot prelua direct și completa 

registrul beneficiarilor reali conform regulilor prevazute de lege și Directivă”, arată 

autorii proiectului.  

Prin urmare, proiectul prevede scutirea de obligația depunerii declarației privind 

beneficiarul real al persoanei juridice pentru ”persoanele juridice constituite doar 

din asociați persoane fizice, atunci când aceștia sunt singurii beneficiari reali”.  

În cazul persoanelor exceptate - printre care se numără, conform legii actuale, și 

regiile autonome, companiile și societățile naționale și societățile deținute integral 

sau majoritar de stat -, ”în lipsa depunerii declarației privind beneficiarul real, 

Oficiul Național al Registrului Comerțului este obligat să completeze din oficiu 

Registrul beneficiarilor reali ai societăților pe baza documentelor care însoțesc 

cererea de înmatriculare sau pe baza evidențelor deținute în cazul societăților deja 

înmatriculate”.  

Proiectul propune, totodată, eliminarea depunerii declarației anuale în termen de 15 

zile de la aprobarea situațiilor financiare anuale, și menținerea doar a prevederii că 

dacă intervine o modificare privind datele de identificare ale beneficiarului real, 

declarația se depune în termen de 15 zile de la data la care aceasta a intervenit.  

În mod similar, autorii propuseseră și modificarea reglementărilor privind 

declarația pe propria răspundere cuprinzând datele de identificare ale beneficiarilor 

reali ai unei asociații sau fundații. În comisiile de specialitate, aceste prevederi au 

fost eliminate însă din proiect.  

Inițiatorii arată că măsurile propuse ar conduce la o scădere semnificativă a 

operațiunilor birocratice și a costurilor inutile impuse persoanelor juridice vizate, 

ușurând procedura de înmatriculare a entităților și derularea afacerilor (mai exact, 

indicatorul international ”ease of doing business”).  
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Potrivit calculelor autorilor proiectului, de la obligația depunerii declarației ar fi 

exceptate 942.003 dintr-un total de 978.245 de SRL-uri, adică 96.3%, astfel:  

- 604.884 SRL-uri cu asociat unic, adică 98.36% din totalul SRL-urilor cu asociat 

unic și 61.83% din totalul SRL- urilor;  

- 337.119 SRL-uri cu mai multi asociați persoane fizice, adică aproximativ 35% 

din totalul SRL-urilor.  

Astfel, din totalul SRL-urilor, ar rămâne supuse obligației de declarare doar cele 

36.242 de SRL-uri cu cel puțin un asocial persoanaă juridică, adică 3.7%.  

Efecte similare ar apărea și la nivelul societăților de alt tip formate din persoane 

fizice.  

Depunerea declarațiilor privind beneficiarii reali ai persoanelor juridice a fost 

suspendată pe perioada stării de urgență, încheiată la 15 mai.  

Profit.ro a relatat că Guvernul are în vedere modificarea legislației pentru 

prevenirea și combaterea spălării banilor, printr-o ordonanță de urgență care aduce 

o serie de clarificări și noțiunii de beneficiar real al unei tranzacții, operațiuni sau 

activități.  

Dacă ordonanța va fi adoptată, persoanele juridice înregistrate la Registrul 

Comerțului, altele decât companii sau regii de stat, vor fi obligate să depună o nouă 

declarație privind datele de identificare ale beneficiarilor reali până la 1 februarie 

2021. 
(Sursa: profit.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ DECIZIE Statul nu va putea înstrăina participațiile la 

companii timp de 2 ani. Pachetele minoritare nu vor mai putea fi listate pe 

bursă. Acuzații privind interese economice  

Considerând că efectele negative în plan economic determinate de starea de 

urgență și de criza COVID-19 se vor prelungi pe o perioadă mai lungă, PSD a 

inițiat un proiect de lege care impune interdicția de a înstrăina orice participație a 

statului la companiile și societățile naționale, bănci și diverse alte societăți, pentru 

o perioadă de 2 ani, după cum a relatat anterior Profit.ro.  
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Parlamentul, prin votul final al Camerei Deputaților, a adoptat astăzi proiectul, care 

va fi transmis acum spre promulgare președintelui României.   

UPDATE 15.30  Premierul Ludovic Orban, liderul PNL, a declarat că proiectul va 

fi atacat la Curtea Constituțională.  

Proiectul a fost inițiat de senatorul PSD Șerban Nicolae, cu susținerea mai multor 

colegi de partid.  

Inițiatorii susțin că, potrivit Constituției României, statul este obligat să asigure 

protejarea intereselor naționale în activitatea economică, dar în contextul 

pandemiei de coronavirus aceste interese pot fi afectate.   

”Aceste interese sunt reprezentate, între altele, de participațiile pe care statul le 

deține la companiile și societățile naționale, la bancă și la diverse alte societăți. 

Toate acestea sunt entități economice pe care statul deține acțiuni, ca acționar unic 

sau în diverse cote de participare. Declararea stării de urgență (...) a modificat 

substanțial regulile după care funcționează economia românească, atât în plan 

intern, cât și în plan internațional. În esență, valoarea participațiilor fluctuează într-

un ritm și în direcții greu cle anticipat, ceea ce poate duce la pierderi importante 

pentru acele companii și societăți la care statul român deține participații”, arată 

autorii proiectului.  

Prin urmare, proiectul prevede că ”se interzice, pentru o perioadă de doi ani, 

înstrăinarea participațiilor statului la companiile și societățile naționale, la bănci, 

precum și la orice altă societate la care statul are calitatea de acționar, indiferent de 

cota de participație deținută”.  

Totodată, ”se suspendă, pentru o perioadă de doi ani, orice operațiuni privind 

înstrăinarea participațiilor statului la companiile și societățile naționale, precum și 

la societățile la care statul are calitatea de acționar, începute anterior intrării în 

vigoare a prezentei legi”.  

”În mod evident, efectele negative în plan economic determinate de starea de 

urgență și de criza COVID-19 se vor prelungi pe o perioadă mai lungă decât cea 

raportată strict la durata sării de urgență.  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 11 iunie 2020 17 

 

De aceea, este necesar ca măsura interdicției să opereze pentru o perioadă mai 

îndelungată, de siguranță. Bineînțeles, în măsura în care se apreciază că efectele 

negative au încetat, ori că înstrăinarea participațiilor statului ar fi benefică 

protecției intereselor naționale în economie, tot printr-un act normativ cu putere de 

lege perioada interdicției ar putea fi scurtată. În mod corespunzător, aceasta poate 

fi și prelungită”, subliniază autorii proiectului.  

Proiectul prevede însă, tot ca urmare a fluctuației fenomenelor economice 

determinate de criză, că statul trebuie să aibă posibilitatea de a dobândi, în oricare 

dintre modalitățile prevăzute de lege, participații la o serie de societăți din domenii 

de importanță strategică, corespunzător perioadei de criză.  

Astfel, proiectul stabilește că, în condițiile legii, statul român poate dobândi, în 

oricare dintre modalitățile prevăzute de lege, participații la societățile care 

desfășoară activități economice în domeniile:  

a) producția și comercializarea de medicamente, dispozitive medicale, seruri și 

vaccinuri, servicii medicale și paramedicale;  

b) industria constructoare de mașini, metalurgică, alimentară, agricultură, 

silvicultură, exploatarea forestieră;  

c) producția, transportul, distribuția și furnizarea de energie electrică și energie 

termică;  

d) explorarea, exploatarea, extracția, producția și prelucrarea resurselor minerale; 

e) transportul, construcția și administrarea de infrastructură rutieră, feroviară, 

navală și aeriană;  

f) captarea, tratarea și distribuția apei potabile și a apei pentru irigații; g) poștă, 

comunicații și tehnologia informației.  

”Această perioadă de doi ani va permite și măsuri prin care statul să-și reevalueze 

portofoliul de participații, să efectueze investiții și să-și eficientizeze prezența în 

acționariatul operatorilor economici care 'funcționează în sectoarele de interes 

economic strategic”, consideră inițiatorii.  
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În schimb, la dezbatarea din Camera Deputaților, reprezentanții PNL și USR au 

arătat că un efect imediat al proiectului va consta în imposibilitatea listării la bursă 

a pachetelor minoritare ale companiilor de stat, lipsindu-le de atragerea unor 

resurse improtante de capitalizare.  

Mai mult, liberalii au arătat, prin deputatul Andrei Daniel Gheorghe, că proiectul 

pare a fi unul ”cu dedicație”, deoarece poate avea și efectul de a scădea gradul de 

valorizare ale activelor companiilor de stat, favorizând astfel lichiadarea acestora. 

Deputatul liberal a arătat, în particular, că ar fi dorit să-l întrebe pe inițiatorul 

proiectului, senatorul PSD Șerban Nicolae, dacă nu are astfel de interese personale 

în lichidarea unor active de stat, precum cele ale societății Horticola București.  

Liderul deputaților liberali, Florin Roman, a formulat o astfel de acuză, susținând 

că sub pretextul apărării unor interese ale statului, PSD vrea să faciliteze de fapt 

vânzarea unor active precum cele ale societății menționate, lichidatorul Horticola 

București fiind, potrivit deputatului liberal, rudă cu inițiatorul proiectului. Liberalii 

au arătat, de altfel, că vor ataca proiectul la Curtea Constituțională.    

Liderul deputaților PSD, Alfred Simonis, a declarat în schimb că proiectul respectă 

principiul că în perioadă de criză nu este recomandat să vinzi, iar interesul statului 

român nu este să vândă ieftin.  

Totodată, Simonis a arătat că proiectul împiedică, de pildă, să se materializeze 

intenția care ar fi fost anunțată de ministrul Transporturilor, Lucian Bode, privind 

privatizarea Companiei Aeroporturi București, care ar avea un profit de 400 

milioane lei anual.  

”Să vindem companii profitabile, să începem cu ele, mi se pare absurd”, a susținut 

deputatul PSD.  

Administratorii de fonduri au criticat și ei proiectul de lege, arătând că poate 

întârzia listarea Hidroelectrica la bursă.  

În aceeași ședință a Camerei Deputaților, PSD și-a respins un proiect propriu prin 

care privatizarea companiilor de stat ar fi fost stopată pentru 5 ani, toate 

privatizările dovedite în instanță ca realizate cu infracțiuni să fie anulate, iar statul 

să își recupereze prejudiciul sub forma restituirii acțiunilor sau activelor 

privatizate.  
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Proiectul mai prevedea că titlurile de despăgubire la Fondul Proprietatea dobândite 

fraudulos vor reveni statului, care urma să transforme regiile autonome în societăți 

comerciale administrate dualist și să înființeze un portofoliu de creanțe ale 

companiilor la bugetul de stat, cu scopul tranzacționării. 

 

(Sursa: profit.ro) 

 

 Parlamentul a votat incriminarea violenței cibernetice. Amenințările online 

sau difuzarea de imagini intime vor fi sancționate 

Camera Deputaților a adoptat miercuri, în calitate de for decizional, un proiect de 

lege care prevede incriminarea violenței cibernetice pe rețelele sociale sau în alt 

mediu online. 

Conform proiectului de lege semnat de mai mulți parlamentari de la toate partidele 

politice, inițiat de deputatul USR Cristina Ionela Iurișniți, printre categoriile 

violenței domestice ar urma să fie inclusă și violența cibernetică, astfel încât 

persoanele hărțuite în mediul online să poată beneficia de protecție, iar agresorii să 

poată fi sancționați. Forma în vigoare a legii nu include violența cibernetică printre 

tipurile de violență domestică. 

Dincolo de sancțiunile penale ale agresorilor, prin introducerea violenței 

cibernetice în Legea 217/2003 pentru prevenirea și combaterea violenței 

domestice, victimele pot beneficia de adăpost și de ordin de protecție.  

Proiectul definește violența cibernetică astfel: hărțuirea online, mesaje online 

instigatoare la ură pe bază de gen, urmărire online, amenințări online, publicarea 

non-consensuală de conținut grafic intim, accesul ilegal de interceptare a 

comunicațiilor și datelor private și orice altă formă de utilizare abuzivă a 

Tehnologiei informației și a comunicațiilor prin intermediul calculatoarelor, 

telefoanelor mobile inteligente, sau a altor dispozitive similare care folosesc 

telecomunicațiile sau se pot conecta la internet și pot transmite sau utiliza 

platforme sociale sau de e-mail, cu scopul de a face de rușine, umili, speria, 

amenința sau reduce la tăcere victima. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/hartuirea-si-amenintarile-online-sau-difuzarea-de-imagini-intime-fara-acord-ar-putea-fi-considerate-violenta-cibernetica-1204375
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 Dacian Cioloș anunță o rezoluție a Parlamentului European care vizează 

problemele muncitorilor sezonieri în Europa 

Dacian Cioloș, președintele PLUS și Renew Europe, a vorbit despre Rezoluția 

Parlamentului European cu privire la muncitorii sezonieri. 

În urma incidentelor de luna trecută din Germania, Dacian Cioloș împreună cu 

colegi de la USR PLUS și Renew Europe a propus modificarea legislației europene 

în ce privește munca sezonieră. Problemele pe care le au muncitorii români 

necesită o abordare instituțională pentru a ne asigura că ele nu vor mai apărea pe 

viitor” a declarat Dacian Cioloș. 

„Colegul meu de la PLUS, Dragoș Pîslaru, este coordonatorul acestei Rezoluții 

extrem de importante pentru România și a reușit azi să finalizeze textul care, după 

ce va fi votat săptămâna viitoare, va deveni poziția oficială a Parlamentului 

European pe acest subiect” a mai spus președintele PLUS. 

Dacian Cioloș spune că a reușit să obțină sprijinul celorlalți parlamentari români și 

al altor grupuri politice pentru propunerile de protecție a vieții și sănătății 

lucrătorilor transfrontalieri. 

„După negocieri complicate și presiune constantă, am reușit să obținem sprijinul 

celorlalți parlamentari români și al altor grupuri politice pentru propunerile de 

protecție a vieții și sănătății lucrătorilor transfrontalieri și înlăturarea măsurilor 

restrictive și discriminatorii la adresa acestor cetățeni. Cerem controale pentru 

firmele care subcontractează serviciile muncitorilor și solicităm tuturor statelor 

membre să se asigure că muncitorii primesc cazare adecvată iar plata pentru acest 

lucru să nu fie oprită din salariul negociat înainte de plecare”, a precizat Cioloș. 

„De asemenea, cerem Comisiei să dea posibilitatea acestor muncitori să reclame 

anonim abuzurile și imediat să fie inițiate controale urmare a acestor raportări. 

Odată votat, vom transmite apoi textul către Comisia Europeană și vom urmări ca 

aceste propuneri să fie puse în aplicare de îndată. În acest mod înțelegem noi să ne 

respectăm mandatul primit de la cetățeni”, a mai adăugat Dacian Cioloș. 

(Sursa: Digi 24) 
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 INS: Investitiile nete realizate in economia nationala au crescut cu 5% in 

primul trimestru, la 18,446 miliarde lei, fata de trimestrul I 2019 

Investitiile nete realizate in economia nationala au crescut cu 5% in primul 

trimestru al acestui an, la 18,446 miliarde lei, fata de trimestrul I 2019, arata datele 

publicate miercuri de Institutul National de Statistica (INS). 

 

"In trimestrul I 2020, investitiile nete realizate in economia nationala au insumat 

18,446 miliarde lei,in crestere cu 5%, comparativ cu trimestrul I 2019", arata datele 

INS. 

 

In trimestrul I 2020, comparativ cu trimestrul I 2019, investitiile nete realizate in 

economia nationala au crescut cu 5%, crestere inregistrata la lucrari de constructii 

noi cu 20,3% si la utilaje (inclusiv mijloace de transport) cu 8,8%. La alte 

cheltuieli s-a inregistrat o scadere cu 37,3%. 

 

Investitiile nete reprezinta cheltuielile destinate crearii de noi mijloace fixe, 

dezvoltarii, modernizarii si reconstructiei celor existente, precum si valoarea 

serviciilor legate de transferul de proprietate asupra mijloacelor fixe existente si al 

terenurilor preluate cu plata de la alte unitati sau de lapopulatie (taxe notariale, 

comisioane, cheltuieli de transport, de manipulare etc.). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Măsurile pentru relansarea economică a României, dezbatere organizată joi 

de Consiliul Naţional al IMM-urilor din România 

Consiliul Naţional al IMM-urilor din România (CNIPMMR) organizează joi cea 

de-a 27-a ediţie a evenimentului "Ziua Întreprinzătorilor", iar tema dezbaterii 

vizează măsurile pentru relansarea economică a României. 
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Vor fi abordate subiecte precum oportunităţile de finanţare din următoarea 

perioadă, capitalul de lucru şi granturi, cum pot fi ajutate şi alte zone precum 

educaţie, sănătate sau muncă prin acordarea de finanţare, tipuri de finanţări pentru 

antreprenori, stadiul programelor de finanţare existente/viitoare, IMM Invest, 

şomajul tehnic, flexibilizarea forţei de muncă etc. 

 

Subiectele dezbaterii vor fi analizate de Florin Jianu - preşedinte CNIPMMR, 

Cosmin Marinescu - consilier prezidenţial, care va prezenta mesajul E.S. Klaus 

Iohannis, Preşedintele României, Ludovic Orban - Prim-Ministru al României 

precum şi de o serie de parteneri şi antreprenori. 

 

De asemenea, evenimentul va avea şi o componentă de educaţie şi prevenţie 

antreprenorială cu prezentarea lecţiilor învăţate din timpul pandemiei şi prin 

abordarea unor teme care vor ajuta participanţii să preîntâmpine viitoarele posibile 

situaţii dificile din cadrul companiei lor prin prezentarea unor măsuri de depaşire a 

crizei şi de relansare economică. 

 

Evenimentul va fi live pe pagina de facebook a CNIPMMR: 

www.facebook.com/CNIPMMR. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conducerea colectivă interimară a PSD se reuneşte joi; priorităţile 

parlamentare - printre subiectele aflate pe ordinea de zi 

Conducerea colectivă interimară a PSD se reuneşte joi, începând cu ora 12,00, la 

sediul central al partidului. 

 

Surse social-democrate au declarat că printre subiectele care vor fi puse în discuţie 

la şedinţa de joi se află priorităţile parlamentare. Deputaţii şi senatorii PSD 

pregătesc mai multe proiecte de lege, atât pe teme sociale, cât şi economice. 

 

Conducerea PSD urmează să ia o decizie cu privire la modul în care parlamentarii 

partidului vor vota în cazul prelungirii stării de alertă, au precizat sursele citate. 
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Miercuri, preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat că va avea o 

discuţie cu premierul Ludovic Orban pentru a conveni o formă legislativă în ceea 

ce priveşte prelungirea stării de alertă, astfel încât să fie protejaţi şi oamenii, dar şi 

economia. 

 

"Eu sper, prin dialog, nu vă ascund că o să am, categoric, o discuţie, dar sper nu 

numai telefonic, cu prim-ministrul şi să convenim o formă (legislativă - n.r.) astfel 

încât să protejăm oamenii, dar să protejăm şi economia României. Lucrurile au 

mers mult prea departe. Nu există o alternativă clară şi un program clar economic 

din partea Guvernului şi cred că a venit timpul să răspundă la toate aceste 

întrebări", a afirmat Ciolacu, la Digi 24. 

 

Ciolacu a adăugat că este hotărât în continuare să nu voteze prelungirea stării de 

alertă. 

 

Un alt subiect de discuţie în şedinţa de joi ar urma să se refere la pregătirea 

alegerilor locale şi desemnarea candidaţilor. 

 

Liderii PSD trebuie, de asemenea, să pregătească reuniunea Consiliului Executiv 

Naţional în care se va stabili data congresului partidului. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Tătaru despre testarea COVID din Bucureşti: Nu este un studiu 

pe care noi să îl luăm în considerare 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat miercuri că testarea din Bucureşti cu 

privire la depistarea de anticorpi COVID-19 nu este un studiu de referinţă care să 

fie luat în considerare. 

 

"Nu face parte din studiu. Am înţeles că Institutul Balş a cerut INSP un schelet de 

studiu sau un eşantion de pacienţi pentru a desfăşura acest studiu la nivelul 

Bucureştiului. INSP a recomandat un eşantion de 3.800 de persoane, am înţeles că 

se ajunge la 10.500. Nu este un studiu de referinţă sau ştiinţific pe care noi să îl 

luăm în considerare", a declarat Tătaru la Digi 24. 
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Primarul general, Gabriela Firea, a anunţat miercuri demararea programului "Sunt 

imun la COVID", la Arena Naţională. Potrivit PMB, persoanele testate în cadrul 

acestui program, în mod voluntar, sunt locuitori ai Capitalei selectaţi prin metoda 

eşantionării într-un număr proporţional cu mărimea sectorului în care locuiesc. 

Rezultatele se vor regăsi, la final, în studiul realizat de Institutul de Boli Infecţioase 

"Prof. Dr. Matei Balş". 

 

"Metoda de eşantionare a fost elaborată de EPIET (Programul European de 

Training pentru Epidemiologie Intervenţională) în colaborare cu primăriile de 

sector din Capitală", menţionează municipalitatea. 

 

Programul se derulează în baza unei colaborări între Institutul "Matei Balş", PMB, 

ASSMB şi cele şase primării de sector. Primăria Capitalei, prin ASSMB, asigură, 

împreună cu primăriile de sector, sprijinul logistic al acţiunii de testare: achiziţia 

testelor, organizarea spaţiului necesar la Arena Naţională şi participarea 

personalului medical. La finalul fiecărei zile de testare sunt luate măsuri de 

igienizare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Marcel Ciolacu dupa intalnirea cu Arafat: "PSD este hotarat in continuare 

sa nu voteze prelungirea starii de urgenta" 

Presedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat dupa intalnirea cu 

secretarul de stat Raed Arafat, ca parlamentarii partidului sunt, in continuare, 

impotriva prelungirii starii de urgenta. Ciolacu a spus, intr-un interviu la Digi24, ca 

poate va fi gasita o alta forma legislativa, pentru a nu fi lasat un vid legislativ. 

 

Seful interimar al PSD este de parere ca ar putea fi mentinuta starea de alerta in 

localitatile in care sunt focare de coronavirus. De asemenea, Ciolacu a precizat ca 

PSD este de acord cu purtarea mastii in spatii inchise si distantarea fizica de 1,5 

metri, dar ca spitalele trebuie deschise bolnavilor cronici. 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/raed-arafat/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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"Am avut o rugaminte la domnul ministru azi dimineata sa avem o intalnire, 

colegii mei medici in primul rand si alti lideri politici din Parlament: Dan 

Barna, Victor Ponta, liderul grupului UDMR. Am avut multe semne de intrebare. 

La unele ne-a raspuns dl ministru, la altele nu avea mandat din partea Guvernului", 

a spus Ciolacu despre discutia cu Raed Arafat. Liderul PSD a afirmat ca a vrut sa 

auda o parere de specialist de la Raed Arafat, care i-ar fi "confirmat foarte clar ca 

practica de achizitii directe va fi scoasa". 

 

"Nu consideram ca e nevoie de stare de alerta pe intreg teritoriul Romaniei, tinand 

cont de aceste exceptii: purtarea mastilor in spatii inchise, distantare de 1,5 metri. 

Sa fie mentinuta starea de alerta in localitatile cu focare. Toate aceste lucruri se 

intampla pentru ca nu s-a testat in masa in Romania. S-a dorit sa se arate ca 

lucrurile sunt sub control. Am transmis ca, daca forma de stare de alerta va fi 

aceeasi ca acum o luna, sub nicio forma PSD nu va vota. Putem gasi si alte forme 

legislative, putem veni cu o lege. Nu vom lasa un vid legislativ. Eu nu 

sunt Ludovic Orban, vom gasi o solutie sa gasim un cadru legislativ sa acopere. Nu 

vom pune in pericol viata oamenilor. Dar nu vom vota aberatiile cu care vrea sa 

vina Guvernul sub aceasta masca", a completat Ciolacu. 

 

Acesta a mentionat ca, in mod categoric, va avea o discutie si cu premierul 

Ludovic Orban, pentru a conveni "o forma astfel incat sa protejam oamenii, dar si 

economia". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Universitatea din Bucureşti şi Universitatea "Babeş-Bolyai" din Cluj-

Napoca, singurele instituţii de învăţământ superior din România prezente în 

clasamentul QS 2020 

Universitatea din Bucureşti şi Universitatea "Babeş-Bolyai" din Cluj-Napoca sunt 

singurele instituţii de învăţământ superior din România prezente în clasamentul QS 

2020. Ambele se situează în intervalul 801-1.000 al clasamentului, care ţine cont, 

între altele, de reputaţia academică, cea de angajator, numărul de studenţi, inclusiv 

internaţionali. 

https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/victor-ponta/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/stiri/mandat/
https://ziare.com/ludovic-orban/
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"Conform clasamentului Quacuarelly Symonds World University Rankings (QS) 

2020, aferent anului 2021, cel mai cunoscut ranking global al universităţilor în 

funcţie de domeniile de studiu şi cercetare, Universitatea din Bucureşti are, alături 

de Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca, cele mai bune performanţe la 

nivelul sistemului de învăţământ superior românesc", se arată într-un comunicat de 

presă transmis, miercuri, de UB. 

Clasamentul analizează performanţele a peste 1.000 de universităţi din întreaga 

lume, având în vedere şase dimensiuni: reputaţia academică, reputaţia de angajator, 

numărul de studenţi, numărul de citări pentru facultăţi, facultăţi internaţionale şi 

studenţi internaţionali. 

"Un lucru extrem de relevant este faptul că Universitatea din Bucureşti este şi 

singura universitate din România prezentă în topul QS – Employability 2020, cu 

opoziţionare în marja 301-500, dovedindu-şi astfel reputaţia pe care o are în rândul 

angajatorilor. Topul vizează atât reputaţia de angajator, cât şi rezultatele alumnilor, 

parteneriatele cu angajatorii, conexiunile dintre angajatori şi studenţi sau rata 

angajabilităţii absolvenţilor", menţionează reprezentanţii universităţii. 

În ceea ce priveşte clasamentul QS World University Rankings by Subject, realizat 

pe domenii fundamentale, Universitatea din Bucureşti figurează în 10 domenii şi 

subdomenii din cele 53 analizate. În plus, în domeniul "ştiinţe ale naturii” (marja 

401-450) şi subdomeniul "limba şi literatura engleză” (marja 251-300), 

Universitatea din Bucureşti este singura universitate din România prezentă în 

clasamentul QS. Nu în ultimul rând, UB este singura universitate din ţară clasată în 

seria 201-250 în QS–University Ranking by Subject 2020 în subdomeniul 

"lingvistică”. 

De asemenea, rezultatele Universităţii din Bucureşti poziţionează instituţia drept 

prima universitate din România în domeniul "arte şi ştiinţe umaniste”, dar şi în 

subdomeniile "chimie” şi "fizică şi astronomie”. 

La rândul lor, reprezentanţii UBB Cluj au arătat că acest clasament utilizează atât 

indicatori educaţionali, cât şi indicatori de cercetare şi de internaţionalizare.  
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"Prezenţa şi poziţionarea universităţilor româneşti în rankingurile internaţionale 

depind de eforturile şi realizările proprii, însă sunt condiţionate major în mod 

categoric şi de politicile naţionale în domeniu, iar aici mă refer mai ales la 

susţinerea adecvată a finanţării şi la existenţa unei legislaţii competitive care să ne 

permită să ne dezvoltăm în ritmul universităţilor internaţionale. UBB şi-a asumat 

ca obiectiv strategic statutul de universitate de tip world-class, iar eforturile noastre 

sunt direcţionate puternic spre atingerea acestui obiectiv, însă toate aceste eforturi 

pot fi amplificate sau distruse de politicile naţionale în domeniul educaţiei şi 

cercetării. Până acum nu prea ne-au ajutat, dimpotrivă, dar să vedem de acum 

încolo”, a afirmat rectorul Universităţii "Babeş-Bolyai" din Cluj-Napoca, prof. 

univ. dr. Daniel David. 

Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca se află în intervalul 800-1000 al 

universităţilor incluse în clasamentul QS, alături de Universitatea din Bucureşti. În 

plus, în sistemul QS STAR UBB este distinsă cu 4 stele, fapt care corespunde 

statutului de universitate internaţională de excelenţă. 

"UBB se prezintă astfel astăzi ca o universitate cu profil internaţional, demonstrând 

excelenţă în predare şi cercetare, cu un mediu academic stimulativ care asigură 

oportunităţi excelente de studiu şi de integrare a absolvenţilor pe piaţa muncii, 

contribuind prin inovare avansată la o societate bazată pe cunoaştere, care asigură 

o calitate crescută a vieţii oamenilor", au menţionat reprezentanţii universităţii 

clujene. 

Clasamentul anterior QS al universităţilor (QS World University Ranking 2019) 

includea patru instituţii de învăţământ superior din România, numărul lor 

reducându-se în 2020/2021 la 2. 

În condiţiile în care, la nivel internaţional, există aproximativ 26.000 de 

universităţi, rezultatul din acest an poziţionează UBB în primele 3% universităţi 

ale lumii, au mai spus reprezentanţii UBB. 

(Sursa: edupedu.ro) 
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 Raport UE: Romania nu mai indeplineste nici unul din cele patru criterii 

pentru aderarea la moneda Euro 

Romania este singurul stat membru din statele UE aflate in afara zonei euro care 

nu indeplineste niciun criteriu pentru adoptarea monedei unice europene, releva 

datele raportului de convergenta din anul 2020 publicat miercuri de Comisia 

Europeana si citat de Calea Europeana. 

 

Raportul analizeaza progresele facute de cele sapte state membre din afara zonei 

euro care s-au angajat din punct de vedere juridic sa adopte moneda euro: Bulgaria, 

Cehia, Croatia, Ungaria, Polonia, Romania si Suedia. Regresul inregistrat de 

Romania este cat se poate de vizibil, dupa ce in raportul de convergenta din anul 

2018 tara noastra indeplinea unul din cele patru criterii de aderare la euro. 

 

Raportul se bazeaza pe criteriile de convergenta, cunoscute si sub denumirea de 

"criteriile de la Maastricht", care sunt prevazute la articolul 140 alineatul (1) din 

Tratatul privind functionarea Uniunii Europene: stabilitatea preturilor, soliditatea 

finantelor publice, stabilitatea cursului de schimb si convergenta ratelor dobanzilor 

pe termen lung. Se analizeaza, de asemenea, compatibilitatea legislatiei nationale 

cu normele uniunii economice si monetare. 

 

Romania nu indeplineste nici unul din cele patru criterii 

 

In privinta Romaniei, Comisia Europeana constata ca legea de functionare a Bancii 

Nationale a Romaniei nu a fost amendata de la momentul publicarii precedentului 

raport si, prin urmare, comentariile executivului european cu privire la progresele 

facute de Romania sunt asemanatoare raportului din 2018. 

 

In ce priveste stabilitatea preturilor, Comisia Europeana remarca faptul ca rata 

medie a inflatiei pentru o perioada de 12 luni, care este utilizata pentru evaluarea 

convergentei, a fost peste valoarea de referinta fata de evaluarea din 2018, 

Romania nerespectand acest criteriu. 

 

 

https://www.caleaeuropeana.ro/comisia-europeana-romania-singurul-stat-din-afara-zonei-euro-care-nu-respecta-niciun-criteriu-de-aderare-la-moneda-unica/
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De la momentul raportului din 2018, inflatia "a crescut in mod constant la 4,1% in 

decembrie 2018 si a ramas aproape de referinta de 4% pe parcursul anului 2019". 

Mai mult, Comisia Europeana precizeaza ca se asteapta ca rata media a inflatiei sa 

continue sa se situeze pentru valoarea de referinta. 

 

Criteriul stabilitatii preturilor prevede ca rata inflatiei nu poate fi mai mare de 1,5 

% peste rata celor 3 state membre care inregistreaza cele mai bune 

rezultate.Conform raportului, "in martie 2020, valoarea de referinta a fost de 1,8%, 

reprezentand media ultimelor 12 luni din Portugalia, Cipru si Italia, plus 1,5 puncte 

procentuale. Rata inflatiei in Romania este de 3,7%, cu 1,9 puncte procentuale 

peste valoarea de referinta". 

 

Criteriul finantelor publice este determinat de doua componenta: nivelul deficitului 

bugetar si cel al datoriei publice raportate la Produsul Intern Brut. Potrivit 

raportului, deficitul guvernamental al Romaniei a crescut de la 2,9% in 2018 la 

4,3% in 2019. In ce priveste datoria publica, aceasta s-a situat la 34,7% din PIB in 

anul 2018 si la 35,2% in 2019. 

 

Pentru a indeplini acest criteriu de aderare la zona euro, deficitul bugetar nu poate 

fi mai mare decat 3 % din PIB, iar datoria publica nu poate fi mai mare decat 60 % 

din PIB. Avand datoria publica sub 60% din PIB, Romania indeplineste doar 

jumatate dintr-un criteriu de convergenta economica. 

 

Asemenea celorlalte sase tari analizate in raport, Romania nu indeplineste criteriul 

privind cursul de schimb, nefiiund un membru al mecanismului cursului de schimb 

(MCS II). La acest capitol, Comisia Europeana sesizeaza ca dupa o perioada de trei 

ani (2014-2016) in care moneda nationala a ramas la un nivel stabil de 4,5 

RON/EUR, leul s-a depreciat incepand cu anul 2017. In ce priveste rata dobanzilor 

pe termen lung, aceasta a fost peste valoarea de referinta la momentul ultimei 

evaluari de convergenta a Romaniei in 2018. 
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Rata dobanzii pe termen lung nu ar trebui sa fie mai mare de 2 puncte procentuale 

peste rata celor 3 state membre care inregistreaza cele mai bune rezultate in 

materie de stabilitate a preturilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Uniunea Europeană solicită rețelelor de socializare (Facebook, Google și 

Twitter) întocmirea unor rapoarte lunare privind modalitatea de combatere a 

știrilor false. 

Oficialii europeni acuză Rusia și China de răspândirea unor periculoase 

dezinformări, mai ales de la izbucnirea pandemiei de coronavirus. Josep 

Borrell, Înalt Reprezentant al Uniunii pentru Afaceri Externe a declarat că 

Pandemia de coronavirus a fost acompaniată de o masivă “infodemie”: “Am fost 

martorii unui val de informații înșelătoare, farse și teorii ale conspirației, dar și a 

unei influențe țintite de actori statali. Unele dintre ele au urmărit slăbirea Uniunii 

și a statelor sale membre“ 

Pe de altă parte, Vera Jourova, vicepreședinte al Comisiei Europene, a avertizat că 

următorul front al fakenews este vaccinarea. În doar două luni, dorința de 

vaccinare a scăzut cu 20% în Germania. Jourova a subliniat că știrile false 

afectează nu numai sănătatea cetățenilor, dar și pe a democrației, căci subminează 

capacitatea de răspuns a guvernelor și are un impact asupra economiei. 

China a reacționat la acuzațiile Comisiei Europene, printr-un purtător de cuvânt 

care a precizat că țara sa se consideră o victimă a fakenews și că a luptat 

întotdeauna împotriva diseminării acestora. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


